

**TITAH UCAPAN  
D.Y.M.M. SULTAN SELANGOR  
DI ISTIADAT PEMBUKAAN PERSIDANGAN  
PENGKAL KEEMPAT DEWAN NEGERI SELANGOR YANG  
KEEMPAT BELAS TAHUN 2021  
PADA 23 OGOS 2021  
DI DEWAN NEGERI SELANGOR**

---

Assalamu'alaikum Warahmatullahi Wabarakatuh,  
dan Salam Sejahtera.

Bismillahir Rahmanir Rahim.

Ahli-ahli Yang Berhormat Dewan Negeri Selangor,

Beta bersyukur ke hadrat Allah Subhanahu Wata'ala kerana dengan izin-Nya Beta dapat berangkat untuk menyempurnakan Istiadat Perasmian Mesyuarat Pertama Pembukaan Persidangan Pengkal Keempat Dewan Negeri Selangor Ke-Empat Belas (14) pada hari ini.

Istiadat Pembukaan Sidang pada pagi ini diadakan dalam keadaan dan suasana yang berbeza dari kelaziman dan norma sebelum ini. Setelah lebih setahun wabak COVID-19 melanda negara, kita masih lagi bergelut dalam usaha untuk menangani penularan wabak yang belum menunjukkan sebarang tanda untuk berakhir dalam tempoh terdekat ini.

Setakat 16 Ogos 2021, Negeri Selangor telah mencatat Lima Ratus Empat Ribu Tiga Ratus Tujuh (504,307) kes jangkitan COVID-19 dan Beta difahamkan seramai Empat Ribu Empat Ratus Dua Puluh Tujuh (4427) orang telah meninggal dunia di Negeri Selangor. Pelbagai usaha dan kerjasama berterusan dilaksanakan oleh Kerajaan Pusat dan Kerajaan Negeri untuk mengatasi penularan wabak COVID-19 dan meringankan beban rakyat serta memastikan ekonomi dan agenda pembangunan diteruskan walaupun dihimpit pandemik yang berpanjangan.

Kerajaan Beta telah melaksanakan pelbagai pakej bantuan kepada rakyat Beta yang ketika ini berhadapan dengan kemelut dan kesusahan untuk menjalani kehidupan seharian.

Beta berharap bantuan-bantuan seumpama ini dapat sampai ke golongan sasaran dan golongan terkesan tepat pada masanya untuk meringankan beban segolongan rakyat Beta bagi meneruskan kelangsungan hidup.

Sejak Sesi Pembukaan Persidangan Dewan Negeri Selangor yang lalu iaitu pada tarikh 16 Mac 2020, Kerajaan Beta telah membentangkan dan melaksanakan Dua (2) Pakej Rangsangan Ekonomi Selangor Prihatin Fasa Pertama dan Kedua yang berjumlah Ringgit Malaysia Empat Ratus Juta (RM400 juta). Selain itu, Kerajaan Beta turut membentangkan Pelan Pemulihan Ekonomi Negeri Selangor pada 13 Julai 2020 di dewan yang mulia ini.

Pelan Pemulihan ini bertujuan untuk membendung penularan wabak dan menyerap impak sosio-ekonomi berikutan tindakan balas daripada usaha-usaha mengekang penularan wabak COVID-19. Pelan Pemulihan ini dijangka memberi kesan kepada rantaian ekonomi bernilai Ringgit Malaysia Lima Puluh Lima Perpuluhan Lapan Lima Billion (RM55.85 Billion).

Kerajaan Beta di bawah pimpinan Memanda Dato' Menteri Besar telah membentangkan Belanjawan Negeri Selangor 2021 pada 30 Oktober tahun lalu bertemakan 'Melakar Realiti Baharu : Memperkasa Ekonomi Bermaruah Paksi Kecekalan Rakyat'. Berpaksikan Lima (5) Strategi utama, sejumlah Ringgit Malaysia Dua Perpuluhan Tiga Dua Bilion (RM2.32 Billion) diperuntukkan bagi belanjawan tahun ini yang mencatatkan defisit Ringgit Malaysia Seratus Dua Puluh Tiga Juta (RM123 Juta), iaitu

Ringgit Malaysia Sepuluh Juta (RM10 Juta) lebih rendah dari belanjawan sebelumnya.

Negeri Selangor sekali lagi mengharungi Perintah Kawalan Pergerakan (PKP) pada 13 Januari 2021 akibat jumlah kes yang meningkat secara mendadak serta sistem kesihatan awam yang semakin tenat.

Berikutan daripada itu pada 20hb Januari 2021, Kerajaan Beta telah mengumumkan Pakej Kita Selangor Fasa Pertama berjumlah Ringgit Malaysia Tujuh Puluh Lima Perpuluhan Lapan Tujuh Tujuh Juta (RM75.877 Juta) yang secara dasarnya bertujuan untuk menyerap impak pelaksanaan PKP terhadap kelangsungan hidup rakyat, terutamanya golongan yang paling terkesan, serta membantu menangani penularan wabak.

Pada 1 Jun 2021, Negeri Selangor dikenakan Perintah Kawalan Pergerakan Diperketatkan (PKPD) ataupun 'lockdown' sepenuhnya. Ini menyebabkan perniagaan terpaksa ditutup dan rakyat tidak dibenarkan keluar bekerja kecuali di sektor perlu (essential services).

Pada 9 Jun 2021 Memanda Dato' Menteri Besar telah mengumumkan Pakej Kita Selangor Dua Perpuluhan Kosong (2.0) bertujuan untuk menginsafi keluhan rakyat yang sedang

menderita kesusahan akibat himpitan wabak COVID-19 yang masih belum reda. Pakej Kita Selangor Dua Perpuluhan Kosong (2.0) ini meliputi Dua Puluh Lima (25) program dengan nilai Ringgit Malaysia Lima Ratus Lima Puluh Satu Perpuluhan Lima Enam Juta (RM551.56 Juta) yang memberi manfaat kepada sekurang-kurangnya Satu Perpuluhan Enam Juta (1.6 Juta) rakyat Selangor.

Kerajaan Beta telah melaksanakan ujian saringan COVID-19 percuma bagi melakukan pengesanan awal untuk mengelakkan penularan di kalangan komuniti dan masyarakat setempat. Peruntukan melebihi Ringgit Malaysia Dua Puluh Juta (RM20 Juta) telah disediakan oleh Kerajaan Beta untuk pelaksanaan program ini bermula sejak tahun 2020 lagi.

Sehingga bulan Ogos 2021, seramai lebih Seratus Tujuh Puluh Tujuh Ribu, Lapan Ratus Dua Puluh Tiga (177,823) individu telah disaring secara berperingkat dan bersasar, ataupun *mass and targeted testing*. Seramai Seratus Ribu (100,000) individu akan disaring secara percuma dalam Pakej Kita Selangor Fasa Kedua disertakan dengan pemberian Enam Puluh Ribu (60,000) kit saringan sendiri (self-test kit) yang diberikan secara percuma.

Manakala dalam kalangan pemain industri pula, Kerajaan Beta telah melaksanakan program *Preventing Outbreak at Ignition*

*Site* (POIS) iaitu Tatacara Pengendalian Piawai (SOP) bagi membantu syarikat, kilang, pejabat dan tempat kerja untuk mengesan sebarang penularan wabak COVID-19 dan mengawal perebakan virus ini supaya tidak mencipta kluster yang di luar kawalan.

Program Imunisasi COVID-19 Kebangsaan (PICK) Fasa Pertama telah bermula di seluruh negara pada 24 Februari 2021 dalam usaha mencapai imuniti kelompok dalam kalangan rakyat. Setakat 7 Julai 2021 ini, terdapat sebanyak Empat Ratus Enam Puluh Tujuh (467) buah Pusat Pemberian Vaksin dengan kapasiti sebanyak Satu Ratus Enam Puluh Lapan Ribu Dua Ratus Lima Puluh Lima (168,255) suntikan dos vaksin melalui kerjasama awam dan swasta telah dibuka bagi proses vaksinasi rakyat negeri Selangor.

Sebagai langkah sokongan kepada program PICK, Kerajaan Beta juga telah melancarkan Program Vaksin Selangor yang dikenali sebagai SelVAX.

Program ini bertujuan untuk meningkatkan kadar vaksinasi kepada rakyat di Selangor di samping melindungi ekonomi negeri Selangor yang menyumbang kepada hampir Dua Puluh Lima Peratus (25%) kepada Keluaran Dalam Negara Kasar (KDNK).

Beta difahamkan bahawa kadar vaksinasi negeri Selangor pada ketika ini adalah yang tertinggi, selaras dengan kadar kepadatan penduduk dan bilangan kes yang tinggi.

Setakat 13 Ogos 2021, sebanyak Lima Juta Lapan Ratus Tujuh Puluh Empat Ribu Satu Ratus Enam Puluh Dua (5,874,162) dos vaksin telah diberikan kepada rakyat Beta melalui Program Imunisasi COVID-19 Kebangsaan (PICK).

Ini bermakna sejumlah Tujuh Puluh Tujuh Perpuluhan Enam Empat Peratus (77.64%) populasi dewasa telah menerima sekurang-kurangnya satu (1) dos vaksin manakala Empat Puluh Enam Perpuluhan Kosong Lima Peratus (46.05%) telah lengkap Dua (2) dos vaksin. Beta turut dimaklumkan sebanyak Dua Ratus Tujuh Puluh Enam Ribu Sembilan Ratus Dua Puluh Enam (276,926) dos vaksin melalui Program SelVAX telah diberikan kepada rakyat. Beta yakin dengan pelaksanaan Program PICK dan SelVAX bakal memberi manfaat kepada rakyat Negeri Selangor.

Pakej-pakej Rangsangan Ekonomi yang dilaksanakan oleh Kerajaan Pusat dan disokong oleh Kerajaan Negeri bagi memastikan kelangsungan persekitaran perniagaan telah berjaya mengekalkan Selangor sebagai pusat tumpuan ekonomi

negara. Ini adalah kerana Negeri Selangor menempatkan sebilangan besar pemain perusahaan kecil dan sederhana (PKS) dan juga industri pembuatan serta perkilangan.

Beta bersyukur kerana Selangor masih menjadi pilihan pelabur-pelabur tempatan dan luar negara untuk menjalankan perniagaan berikutan kemudahan prasarana yang lengkap dan moden serta dasar-dasar Kerajaan yang memudah cara persekitaran perniagaan.

Kelebihan daya saing ini telah menyaksikan prestasi pelaburan dan perindustrian bagi tahun 2020 merekodkan pencapaian yang cemerlang di mana Selangor mencatatkan jumlah pelaburan tertinggi berbanding negeri-negeri lain. Sebanyak Tiga Ratus Dua Puluh Empat (324) projek perkilangan telah diluluskan oleh Malaysian Investment Development Authority (MIDA) di negeri Selangor dengan nilai pelaburan berjumlah Ringgit Malaysia Lapan Belas Perpuluan Empat Tiga Billion (RM 18.43 Bilion).

Dari jumlah ini, sebanyak Ringgit Malaysia Enam Perpuluan Sembilan Lima Bilion (RM6.95 Bilion) atau Tiga Puluh Tujuh Perpuluan Tujuh Peratus (37.7%) daripada pelaburan tempatan dan sebanyak Ringgit Malaysia Sebelas Perpuluan Empat Lapan Billion (RM 11.48 bilion) atau Enam Puluh Dua



Perpuluhan Tiga Peratus (62.3%) daripada pelaburan asing. Pelabur daripada Jepun masih merupakan pelabur utama, diikuti pelabur daripada Netherlands dan China.

Di sebalik kemelut pandemik COVID-19, Beta dimaklumkan bahawa sebanyak Sembilan Belas Ribu Sembilan Ratus Lima Puluh (19,950) potensi peluang pekerjaan telah berjaya diwujudkan hasil daripada projek-projek perkilangan yang diluluskan di negeri Selangor.

Daerah Petaling mencatatkan jumlah pelaburan tertinggi berbanding daerah lain di negeri Selangor dengan nilai pelaburan melebihi Ringgit Malaysia Lima Perpuluhan Sembilan Tiga Empat Billion (RM5.934 Billion). Ini diikuti Daerah Kuala Langat melebihi Ringgit Malaysia Lima Perpuluhan Tujuh Lapan Lima Billion (RM5.785 Billion) dan Daerah Klang melebihi Ringgit Malaysia Tiga Perpuluhan Empat Tujuh Tujuh Billion (RM3.477 billion).

Nilai pelaburan yang direkodkan ini melepasi nilai pelaburan yang disasarkan bagi tahun 2020 iaitu sebanyak Ringgit Malaysia Dua Belas Billion (RM12 bilion). Bagi tahun 2021 pula, sasaran pelaburan yang ditetapkan kekal sebanyak Ringgit Malaysia Dua Belas Billion (RM12 bilion). Pengekalan sasaran pelaburan yang ditetapkan ini berdasarkan jangkaan berlakunya

pengurangan dalam aktiviti pelaburan disebabkan penularan wabak Covid 19 dan proses pemulihan ekonomi yang dihadapi seluruh negara ketika ini.

Walaupun Negeri Selangor masih lagi menjadi tumpuan para pelabur, tidak dapat dinafikan pelaksanaan kawalan pergerakan ini telah menyebabkan penutupan premis perniagaan yang menyebabkan rakyat kehilangan sumber pekerjaan dan pendapatan. Keadaan ini telah menyebabkan peningkatan kepada kadar pengangguran negara. Pada tahun 2020 pengangguran di Malaysia telah meningkat kepada Empat Perpuluhan Sembilan Peratus (4.9%) berbanding Tiga Perpuluhan Dua Peratus (3.2%) pada tahun 2019. Selepas sedikit pertumbuhan pada awal tahun ini, baru-baru ini kadar pengangguran telah meningkat semula kepada Empat Perpuluhan Lapan Peratus (4.8%) selepas Empat Puluh Ribu Enam Ratus (40,600) pekerja hilang pekerjaan pada bulan Jun 2021.

Penularan pandemik COVID-19 ini telah memaksa kita untuk menggunakan teknologi dan kemudahan dalam talian sebagai sebahagian daripada kehidupan seperti membeli barangan, menghadiri kelas, bermesyuarat, menguruskan bencana dan aktiviti seharian yang lain. Ini menunjukkan bahawa kita sedang bergerak ke arah satu kehidupan serba digital dan Selangor

akan terus menyediakan infrastruktur bermutu dan berkelajuan tinggi serta khidmat penyambungan digital yang cekap dan selamat.

Pada masa yang sama, Kerajaan Beta berpandangan wujud keperluan untuk menggiatkan lagi usaha memastikan ekonomi negeri lebih tangkas untuk menghadapi sebarang ancaman dan risiko, sama ada ancaman dari segi perubahan iklim, bencana alam seperti banjir dan kejadian lain yang mampu mengancam dan menggugat kesejahteraan rakyat. Ini kerana perubahan iklim atau bencana alam mampu memberikan impak negatif terhadap ekonomi.

Justeru, Beta ingin mengingatkan Kerajaan Beta agar terus melaksanakan agenda hijau dengan mewujudkan ekosistem yang terbaik dan moden untuk menarik pelaburan dalam teknologi hijau yang berdaya tahan terhadap perubahan iklim. Ini bukan sahaja boleh merangsang guna tenaga malah mampu meningkatkan daya tahan ekonomi dan alam sekitar untuk satu tempoh masa yang panjang.

Sehubungan dengan itu, keputusan Kerajaan Beta untuk terus komited mengekalkan keluasan Hutan Simpanan Kekal di negeri Selangor agar tidak kurang Tiga Puluh Peratus (30%) daripada

keluasan tanah negeri adalah keputusan yang tepat dan wajar dalam melaksanakan agenda hijau ini.

Beta dimaklumkan sehingga kini, kawasan Hutan Simpanan Kekal yang telah diwartakan di negeri Selangor adalah berjumlah lebih kurang Dua Ratus Lima Puluh Ribu (250 Ribu) hektar iaitu bersamaan dengan Tiga Puluh Satu Perpuluhan Empat Tujuh Peratus (31.47%) daripada keluasan tanah negeri.

Kerajaan Negeri Selangor turut mensasarkan sebanyak Tiga Puluh Dua Peratus (32%) kawasan negeri diwartakan sebagai Hutan Simpan Kekal pada tahun 2025.

Negeri Selangor merupakan negeri pertama dan satu-satunya negeri di Malaysia yang telah menguatkuasakan Penyiasatan Awam sebagai syarat di dalam prosedur penyahwartaan Hutan Simpanan Kekal. Hal ini menunjukkan tahap komitmen dan kesungguhan tinggi Kerajaan Negeri Beta dalam melindungi sumber hutan selaras dengan agenda pembangunan hijau negeri.

Beta menyambut baik usaha Kerajaan Beta menangani isu pencemaran air yang berleluasa pada tahun lalu. Tindakan seperti pembaharuan Enakmen LUAS 1999 yang berasaskan 'Polluters Pay Principle' serta peruntukan Ringgit Malaysia Tiga

Ratus Enam Puluh Perpuhuan Lima Dua Juta (RM360.52 Juta) yang merangkumi aspek sistem rawatan air bio-remediation, disertakan dengan sikap inklusif mencetuskan peranan rakyat Beta melalui Friends of River dibuktikan membantu menyelesaikan cabaran yang dihadapi tahun lalu.

Walaupun pelbagai inisiatif dan kemajuan teknologi telah dilaksanakan Kerajaan Negeri untuk memastikan bekalan air yang lestari, semua penduduk di Selangor seharusnya menggunakan air dengan cara yang lebih berhemat untuk mengelakkan pembaziran.

Kerajaan Beta melalui Air Selangor terus komited untuk memberi tumpuan mempertingkatkan daya tahan perkhidmatan bekalan air bersih di samping turut menjamin bekalan air berterusan kepada pengguna di Selangor, Kuala Lumpur dan Putrajaya.

Pendidikan adalah merupakan tunjang utama dalam aspek pembangunan modal insan. Beta amat berkenan dengan pembinaan sekolah baru yang telah beroperasi tahun ini seperti Maahad Integrasi Tahfiz Selangor di Pandan Indah Hulu Langat, Sekolah Rendah Agama Denai Alam di Shah Alam dan Sekolah Rendah Agama Country Homes di Gombak. Perbelanjaan pembinaan Sekolah Rendah Agama dan Maahad Integrasi Tahfiz Selangor yang menelan belanja Ringgit Malaysia Dua

Puluh Dua Juta (RM22 Juta) ini adalah bukti komitmen Kerajaan Beta bagi memastikan agenda pendidikan Islam terus diperkasa.

Beta juga amat berkenan dengan langkah Kerajaan Negeri memperkenalkan caruman PERKESO kepada Empat Ribu Dua Ratus (4,200) guru KAFA yang menelan belanja Ringgit Malaysia Satu Perpuhuan Satu Juta (RM1.1 Juta). Langkah ini bagi memastikan kebajikan warga pendidik terus dijamin dan dipelihara.

Beta juga ambil maklum kenyataan Memanda Dato' Menteri Besar baru-baru ini bahawa Guru-Guru KAFA dan JAIS akan diutamakan bagi pemberian vaksin bagi memastikan kesihatan mereka dipelihara dan memudahkan sesi pembukaan sekolah tidak lama lagi.

Ahli-ahli Yang Berhormat Dewan Negeri Selangor,

Di kesempatan ini, Beta ingin menzahirkan kebimbangan Beta berkaitan dengan penularan wabak COVID-19 yang melanda Negara khususnya di negeri Selangor ini. Beta merasa amat sedih dan dukacita melihat setiap hari Negeri Selangor merekodkan jumlah pesakit dan kematian akibat wabak COVID-19 paling tinggi di Malaysia. Beta sedih apabila melihat kesusahan rakyat Beta yang kematian ahli keluarga dan anak-

anak yang kehilangan ibubapa tempat bergantung. Apatah lagi pada saat ekonomi rakyat juga berada di dalam keadaan yang amat tenat.

Beta tidak mahu menuding jari kepada mana-mana pihak atas peningkatan kadar kematian dan jumlah pesakit COVID-19 ini. Namun demikian, pada hemat Beta, peningkatan jumlah pesakit dan kematian akibat COVID-19 berlaku disebabkan kelalaian kita terhadap penguatkuasaan dan pematuhan SOP yang dikeluarkan oleh pihak Kementerian Kesihatan dan Majlis Keselamatan Negara. Di sini Beta berikan contoh perbandingan iaitu pada 18 Oktober 2020, jumlah kes jangkitan akibat COVID-19 di Negeri Selangor hanyalah Tiga Ribu Dua Ratus Lima Puluh (3,250) kes dengan Dua Puluh Lima (25) jumlah kematian di Negeri Selangor. Kemudian apabila Negara memasuki Fasa Perintah Kawalan Pergerakan Bersyarat (PKPB), angka kes baharu dan kematian mula meningkat. Pada 31 Januari tahun ini, kes kematian di Negeri Selangor naik kepada Seratus Lima Puluh Lima (155) jumlah kematian.

Pada sekitar bulan Mei yang lalu kerajaan telah membenarkan beberapa sektor ekonomi dibuka bagi tujuan menjana ekonomi Negara dan membantu rakyat untuk mencari pendapatan. Apa yang berlaku pada ketika itu adalah Beta melihat kurangnya

penguatkuasaan dijalankan oleh pihak penguatkuasa dan masyarakat mengambil ringan tentang pematuhan SOP. Sebagai contohnya, apabila pasar-pasar malam dan pasar ramadhan dibuka, rakyat dilihat beramai-ramai berkunjung di pasar-pasar tersebut tanpa mengambil berat tentang keperluan penjarakan fizikal dan penggunaan pelitup muka. Begitu juga dengan operasi kilang-kilang yang mana pihak majikan telah gagal menyediakan satu SOP yang ketat untuk pekerja-pekerja mereka yang datang bekerja. Kelalaian ini telah mencetuskan gelombang ketiga wabak COVID-19 ini sehingga kadar kes dan kematian akibat COVID-19 melonjak dengan begitu ketara.

Keadaan ini menjadi bertambah kritikal apabila ada di kalangan rakyat yang tidak mematuhi larangan merentas daerah dan negeri ketika tempoh Perintah Kawalan Pergerakan Diperketatkan (PKPD) dikuatkuasakan dengan bertindak pulang ke kampung merentas daerah dan negeri pada musim perayaan Aidilfitri dan Aidiladha yang lalu. Ini telah mengakibatkan wujudnya kluster-kluster baharu dan juga penularan wabak secara meluas ke seluruh Negara. Lebih memburukkan lagi keadaan apabila terdapat pemimpin-pemimpin politik, golongan kenamaan (VIP) dan selebriti yang menyalahgunakan kedudukan untuk sewenang-wenangnya melanggar perintah yang dikeluarkan ketika PKPD sedang berkuat-kuasa dengan



menyertai aktiviti-aktiviti yang dilarang oleh Kementerian Kesihatan dan Majlis Keselamatan Negara.

Di samping itu juga, pada peringkat awal program vaksinasi Negara dilaksanakan, tumpuan vaksinasi tidak diberikan keutamaan kepada Negeri dan kawasan yang mempunyai bilangan penduduk yang ramai. Keutamaan vaksinasi juga tidak dilakukan di Lembah Klang di mana kegiatan sektor industri adalah pesat khususnya di negeri Selangor. Akibat dari itu wabak COVID-19 ini telah merebak dengan cepat di kawasan-kawasan yang mempunyai penduduk yang ramai serta lahirnya kluster-kluster kilang yang merebak tanpa kawalan. Namun apakan daya, nasi sudah menjadi bubur, nyawa rakyat Beta yang telah mati akibat wabak COVID-19 tidak dapat dikembalikan. Apa yang penting sekarang ini adalah untuk kita melangkah ke hadapan dengan penuh positif dan mengharapkan kesilapan dan kelalaian yang berlaku tidak kita ulangi semula. Justeru itu Beta menyeru kepada semua rakyat untuk mengamalkan sikap bertanggung-jawab di dalam mematuhi segala SOP yang telah ditetapkan bagi membantu pihak kerajaan di dalam menangani wabak COVID-19 ini.

Beta berharap rakyat Beta memberi kerjasama sepenuhnya untuk mendapatkan vaksinasi COVID-19 masing-masing seperti

yang ditetapkan oleh Kementerian Kesihatan. Ahli-ahli Yang Berhormat semua perlu memainkan peranan untuk menasihatkan rakyat agar segera mengambil suntikan vaksin COVID-19 supaya negeri Selangor boleh mencapai imuniti kelompok pada tarikh yang disasarkan.

Namun, kepada yang telah mendapat Dua (2) dos suntikan vaksin, Beta berharap agar jangan ambil mudah dan merasakan diri kebal. Beta menyeru agar rakyat terus mematuhi SOP yang ditetapkan oleh Kementerian Kesihatan dan hiduplah dalam norma baharu. Amalkan pemakaian pelitup muka apabila keluar rumah dan pastikan penjarakan fizikal sentiasa dipatuhi.

Di kesempatan ini juga Beta secara peribadi menzahirkan ingatan kepada semua Ahli Dewan Negeri Selangor, agar jangan terlalu banyak berpolitik serta merebut kuasa dan kedudukan sehingga melupakan tanggungjawab utama untuk membela nasib rakyat. Beta tidak dapat menyembunyikan rasa dukacita dan kesal apabila melihat pergolakan, pertelagahan dan ketidaktentuan politik Negara yang begitu ketara sejak kebelakangan ini. Nampaknya Ahli-ahli Yang Berhormat tidak mahu belajar dari sejarah tentang kejatuhan sesebuah Negara akibat perebutan kuasa yang mengakibatkan perpecahan di dalam masyarakat. Tidakkah Ahli-ahli Yang Berhormat sedar

bahawa apabila pemimpin-pemimpin politik berebut kuasa dan keadaan politik menjadi tidak stabil maka rakyat yang terpaksa menanggung kesusahannya.

Ahli-ahli Yang Berhormat sudah pastinya tahu betapa rakyat sekarang berada di dalam keadaan susah dan menderita di dalam suasana Negara dan dunia sedang berhadapan dengan gejala wabak COVID-19 ini.

Ahli-ahli Yang Berhormat sepatutnya mengambil tahu tentang masalah yang sedang di hadapi oleh rakyat di kawasan masing-masing khususnya mengenalpasti apakah bantuan yang perlu disalurkan kepada rakyat yang terjejas akibat wabak COVID-19. Ahli-ahli Yang Berhormat juga sepatutnya menyemak jumlah rakyat yang telah hilang pekerjaan dan mencari jalan untuk membantu golongan ini. Data-data juga perlu diperolehi daripada mereka yang telah kehilangan ibu bapa tempat pergantungan dan yang berhadapan dengan masalah tekanan hidup agar perkara ini boleh diangkat kepada pihak kerajaan Negeri untuk ditentukan bagaimana bentuk bantuan yang boleh diberikan. Beta mengingatkan Ahli-ahli Yang Berhormat, rakyat di bawah sana memerlukan anda untuk membantu kesusahan yang sedang mereka lalui. Bantulah mereka, carilah mereka,

bukan sekadar mencari mereka untuk mendapatkan undi sewaktu pilihanraya semata-mata.

Ingatlah, mandat yang diberi oleh rakyat kepada Ahli-ahli Yang Berhormat semua sebagai wakil rakyat adalah merupakan amanah Allah Subhanahu Wata'ala yang diletakkan ke atas bahu Ahli-ahli Yang Berhormat semua yang perlu dilaksanakan dengan jujur, bertanggungjawab dan penuh keikhlasan.

Sejak kebelakangan ini Ahli-ahli Yang Berhormat semua tentu telah membaca di akhbar-akhbar dan media sosial tentang tangkapan beberapa orang penjawat awam yang berkedudukan tinggi oleh pihak Suruhanjaya Pencegahan Rasuah Malaysia (SPRM) di negeri Selangor ini. Di samping itu Beta juga ada menerima laporan mengenai siasatan pihak SPRM terhadap pemimpin-pemimpin politik berkaitan dengan amalan rasuah dan penyalahgunaan kuasa. Beta kesal kerana masih ada yang tidak jujur di dalam melaksanakan amanah yang diletakkan kepada mereka sebagai penjawat awam dan pemimpin politik walaupun telah seringkali Beta ingatkan untuk tidak melibatkan diri dengan gejala rasuah yang boleh merosakkan bangsa dan Negara. Beta mengingatkan sekali lagi bahawa Beta tidak mahu mendengar sebarang laporan tentang penglibatan mana-mana

pegawai kerajaan dan pemimpin politik Negeri Beta di dalam amalan rasuah ini.

Beta telah pun menitahkan pihak SPRM untuk menjalankan siasatan secara menyeluruh bagi membersihkan Negeri Selangor ini dari amalan rasuah. Beta juga berharap agar pelaku rasuah ini dapat dihadapkan ke mahkamah dan jika disabit, perlu dihukum dengan hukuman yang berat bagi menyampaikan mesej penolakan rakyat terhadap gejala rasuah ini. Perasuah tiada tempat di dalam masyarakat dan perlu kita perangi secara habis-habisan.

Ahli-ahli Yang Berhormat sekalian, andaikata sikap segolongan pemimpin-pemimpin politik dan pegawai kerajaan di negeri Selangor ini berterusan mementingkan kuasa dan kedudukan, menjadikan amalan rasuah sebagai budaya hidup, mengenyepikan kepentingan rakyat dan tidak berusaha memajukan semula ekonomi negeri yang teruk terjejas akibat COVID-19 ini, Beta bimbang, pada usia Beta Tujuh Puluh Lima (75) tahun ini, Beta tidak sempat untuk melihat Negeri Selangor menjadi sebuah negeri yang maju dan pesat membangun dengan segala kemudahan yang menjamin kesejahteraan rakyat seperti yang kita semua idamkan.

Sebagai mengakhiri ucapan Beta, dalam suasana pandemik yang kian meruncing ini, Beta amat berharap agar sekalian rakyat berbilang kaum dan agama dapat terus hidup di dalam harmoni dan bersatu padu. Beta merayu kepada semua rakyat Beta tak kira agama apa yang dianuti untuk menghormati agama dan budaya masing-masing. Janganlah kita amalkan budaya menghina agama kaum yang lain atau menyentuh isu-isu sensitif berkaitan mana-mana kaum. Janganlah kita cuba untuk membakar api perkauman dan mencetuskan provokasi yang boleh membawa kesan buruk kepada keharmonian rakyat. Harus diingat, jika kekacauan berlaku antara kaum, api kemarahan dan perpecahan ini amat sukar untuk dipadamkan.

Akhir kata, Beta mengambil kesempatan di sini untuk menzahirkan ucapan rasa penghargaan dan berterima kasih di atas segala pengorbanan dan komitmen yang telah diberikan oleh semua petugas barisan hadapan khususnya kepada para doktor, jururawat dan kakitangan hospital yang bertungkus-lumus bekerja bagi memberi rawatan kepada pesakit-pesakit COVID-19. Beta sangat menghargai semangat mereka yang tidak pernah luntur di dalam melaksanakan tanggungjawab untuk memberi perkhidmatan terbaik kepada rakyat Beta.

Beta ucapkan selamat bersidang kepada semua Ahli-ahli Yang Berhormat.

Sekian,

Wabillahi Taufik Walhidayah, Wassalamualaikum  
Warahmatullahi Wabarakatuh